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1. Velkommen og rammesætning af projektet 

Projektledergruppen ved Hege (sekretariatet for 

Østerbro Lokaludvalg), Andreas (Svanemøllehallen) 

beskrev de overordnede rammer og aftaler for 

projektet og gennemgik et udkast til en 

grundlæggende tidsplan med vigtige nedslag, milepæle 

og målsætning for projektet. Under dette punkt blev 

formålet og visionen drøftet, og der blev foreslået 

at udpensle visionen i fx 5 styrepinde, der 

konkretiserer visionen. Der skal sættes flere ord på 

hvad visionen konkret indeholder.  

 

Visionen for Svanemøllehallen beskrevet i 

lokaludvalgets bydelsplan: 

Visionen er at lave en fornyelse af 

Svanemøllehallen, så idrætshallen bliver mere åben 

og synlig i nærmiljøet, bedre integreret i 

nærmiljøet og bedre indrettet i forhold til 

opholdsmuligheder, pladsudnyttelse og udfoldelse af 

både idrætsaktiviteter og det sociale samvær i 

forbindelse med sport. De indendørs arealer tænkes i 

sammenhæng med udearealerne, så den bedste 

sammenhæng og dynamik skabes. 

 

Der blev understreget at styregruppen ønsker at have 

store visioner fra start og åbner op for en 

grundlæggende gentænkning af Svanemøllehallen. Der 

blev fremhævet at Svanemøllehallen har et stort 

uforløst potentiale med blandt andet med store 

udvendige muligheder.  

 

2. Forventningsafstemning og drøftelse af roller og 

spilleregler for styregruppen  
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I den helt spæde start af projektet er styregruppen 

stadigvæk lidt famlende, og i denne fase er det 

konstruktivt at give plads til at kunne ”tænke ud af 

boksen”.  

Morten fra DGI er med i styregruppen pga. en stor 

interesse for Svanemøllehallens muligheder. Normalt 

deltager ikke DGI med repræsentanter i styregrupper 

på dette tidlige stadie uden at blive honoreret for 

det.  

Der blev holdt fast i projektledergruppens forslag 

om at holde 4 styregruppemøder årligt og fortrinsvis 

holde dem som fysiske møder. Hege/Andreas indkalder 

i god tid. 

 

3. Oplæg ved Keingart  

Keingart præsenterede de første tanker og indgik i 

dialog med styregruppen om hvordan opgaven skulle 

gribes an. Rådgiver fra Keingart advokerede for at 

det vigtigste udgangspunkt for at kunne arbejde med 

en udvikling af Svanemøllehallen på en meningsfuld 

måde, er at stille spørgsmålet HVORFOR?  Før man 

stiller spørgsmål om ”hvordan?” og ”hvad?”.  

 

Keingart vil arbejde med flere forskellige scenarier 

som efterfølgende bruges til inddragelse af 

interessenter, borgere mv.  

 

Rådgiver efterspurgte data og viden om 

Svanemøllehallen, idrætsområdet i bydelen og hvad 

som ellers kan være relevant for projektet. 

Nedenunder er listet perspektiver som blev nævnt og 

drøftet til mødet. Keingart vil udarbejde 

forskellige scenarier med udgangspunkt i den data de 

modtager og med input fra dette møde.  

 

Det lokale perspektiv (stedspecifikke) 

• Nuværende brugergruppe (foreninger, børn, 

unge, voksne, antal idrætter) 

• Nuværende belægningsprocent henover et år 

• Hvad har de nuværende bruger efterspurgt 

tidligere 

• Adgangsveje (p-plads og trafikforhold) farlig 

• Sæsonudsving i hallen 

• Samspil med nærmiljøet 

• At det er usynligt 

• Manglende opholds muligheder - mødested 

• Foreningsbehov (foreningsudvikling) hvilke 

trends er der? (OBS på Østerbro foreninger) 

• Ikke tilfredsstillende adgangsforhold til 

banerne - alle skal indover multibanen, for at 
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komme videre ind i hallen. Få at de nuværende 

brugere kender baghuset, ligger skjult/uset 

hen 

 

Bydels perspektiv 

• Hvad findes der i lokalområdet af 

idrætstilbud? 

• Hvilke idrætter til børn mangler vi på 

Østerbro? 

• Kan vi sammenligne Svanemøllehallen med et 

andet idrætsanlæg med hensyn til antal 

besøgende, antal foreninger m.m. 

• Sundhedsudfordringer (jf. unge og særligt 

piger ikke bevæger sig nok – også på Østerbro) 

• Skolers behov (idrætsundervisning) OBS primært 

privatskoler bruger hallen 

• Kan der skabes en ny arena for et "mødested" 

på Østerbro? 

 

Kommune perspektiv 

• Idrætsplanen – oversigt over de temaer som er 

beskrevet. 

• Nationale trends (tidssvarende idrætsanlæg) – 

Her har DGI muligvis det bedste overblik 

 

Opsamling og næste skridt 

Der blev besluttet at Alexander vil være tovholder 

på at sende relevant information mv. til Keingart.   

Der er pt. svært at lægge en tidsplan, da det er 

uvist hvor lang tid det tager før der kan komme et 

idéoplæg med forskellige scenarier fra Keingart. Så 

snart denne del er på plads, kan resten af 

tidsplanen justeres. Der er dog en forventning om at 

starte inddragelsesaktiviteter i efteråret 2024.  

På næste styregruppemøde (i oktober/november) bliver 

en opdateret tidsplan gennemgået og der bliver 

besluttet hvilke konkrete inddragelsesaktiviteter 

der skal planlægges. Dertil bliver de 5 styrepinde, 

der udpensler visionen gennemgået.   

 

 


